
Severna Makedonija, Angušev: Tender za HE Čebren će biti uspešan

Makedonski vicepremijer za ekonomska pitanja Kočo Angušev uverava da će model po kome
će se realizovati HE Čebren biti uspešan. On tvrdi da Međunarodna finansijska korporacija
IFC uvodi promene sa kojima će tender štititi domaće interese, a biće i privlačan za
investitore. U intervjuu za MTV, on objašnjava zašto će ovaj tender biti uspešan, za razliku
od svih pokušaja koji su prethodno završeni s neuspehom.
“Tenderska dokumentacija biće spremna do kraja oktobra. Biće atraktivna za investitore.
Moramo uzeti u obzir da su se uslovi u našoj zemlji sada promenili: prvo, država izvesno
postaje članica NATO-a, siguran je datum početka pregovora s EU, to je velika stvar. I znate,
kada investirate u energetiku, to nije trgovinski ugovor, to nije tender za 6 meseci, takve
tendere svi žele. Međutim, ulaganje u energetiku znači da je reč o projektu koji bi trebao
doneti rezultate u sledećih 30 godina, a vi ćete upravljati njime u sledećih 60-70 godina. To
niko ne radi u nestabilnim državama, niko to ne radi u državama bez budućnosti, jer je to
velika investicija. Sa ovim promenama stvorili smo uslove i imamo velike i ozbiljne evropske
energetske kompanije koje su zainteresovane. Na osnovu prethodnih sastanaka mogu reći
da postoji interesovanje. Zbog toga smatram da će tender za Čebren, prvi ove Vlade, bez
obzira na prethodnih devet ili deset neuspešnih, biti uspešan. Tenderska dokumentacija je
nova, koncept će biti neznatno izmenjen, kao i uslovi tendera koji moraju biti tržišno
orijentisani, jer se u međuvremenu tržište električne energije promenilo; mnogo je
liberalnije, sistemske usluge su postale važnije, a Čebren treba da obezbedi upravo takve
usluge; berze su postale aktivnije. Zato smo sada usmerili Čebren prema tržištu, prema
sistemskim uslugama i u kombinaciji sa stabilnošću države, mislim da ćemo imati uspeha na
ovom polju“, rekao je Angušev.
Izvor: faktor.mk
 


